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Indenrigs- og Boligudvalget har d. 25. marts 2022 stillet mig følgende spørgsmål 

185 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Alex Ahrendtsen (DF). 

 

Spørgsmål 185  

Vil ministeren på baggrund af et skønnet antal bevaringsværdige bygninger re-

degøre for, hvor meget disse bygningers CO2-belastning udgør i forhold til den 

samlede bygningsmasses belastning, efter at de bevaringsværdige bygninger er 

isoleret indvendigt? 

Der henvises til Europa-Kommissionens forslag til ændring af bygningsdirektivet 

(COM/2021/802) og Grund- og nærhedsnotat over Europa-Kommissionens for-

slag til ændring af bygningsdirektivet, jf. KEF alm. del - bilag 215.” 

 

Svar 

Til besvarelse af BOU-spørgsmål 185 alm. del har jeg bedt om bidrag fra Ener-

gistyrelsen, der oplyser følgende: 

 

”Det er ikke muligt at redegøre for, hvor meget de bevaringsværdige bygningers 

CO2-belastning udgør i forhold til den samlede bygningsmasses belastning, ef-

ter at de bevaringsværdige bygninger er isoleret indvendigt. Dette skyldes, at 

der ikke er kendskab til 1) energimærkefordelingen for de bevaringsværdige 

bygninger, 2) hvor mange kvadratmeter bygninger, der er tale om og 3) den 

samlede bygningsmasses CO2-belastning, der i 2030 også vil påvirkes af andre 

tiltag for både eksisterende bygninger og nybyggeri. 

 

Endvidere vil det have en væsentlig betydning, om CO2-belastning kun betrag-

tes i forbindelse med drift af bygningerne, eller om CO2-belastning også betrag-

tes fra et livscyklusperspektiv. 

 

BUILD er i gang med et forskningsprojekt støttet af Grundejernes Investerings-

fond, som undersøger hvordan bevaringsværdige beboelsesejendomme klarer 

sig energimæssigt, og hvad der hidtil er gjort for at energioptimere dem1. Det vi-

des ikke hvornår der foreligger et resultat af forskningsprojektet.”  

 

                                                      
1 https://www.altinget.dk/by/artikel/seniorforskere-eu-direktivets-energikrav-er-ikke-en-

trussel-mod-bevaringsvaerdige-etageboliger  

Offentligt
BOU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 185

Indenrigs- og Boligudvalget 2021-22

https://www.altinget.dk/by/artikel/seniorforskere-eu-direktivets-energikrav-er-ikke-en-trussel-mod-bevaringsvaerdige-etageboliger
https://www.altinget.dk/by/artikel/seniorforskere-eu-direktivets-energikrav-er-ikke-en-trussel-mod-bevaringsvaerdige-etageboliger


 

Side 2/2 

Jeg henholder mig til Energistyrelsens oplysninger og har ikke yderligere at til-

føje. 
 

Med venlig hilsen 

 

Dan Jørgensen 


